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            R O M Â N I A 
JUDEŢUL BISTRIŢA-NĂSĂUD 
     CONSILIUL JUDEŢEAN 
     Nr.4326 din 22 iulie 2011 
               Dosar IC 6 
 
 
 
 

P R O C E S  – V E R B A L 
 

încheiat astăzi, 21 iulie 2011, în şedinţa ordinară a  
 Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud 

 
 
 
 
 

 Conform prevederilor Dispoziţiei Preşedintelui Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud  
nr.132 din 15 iulie 2011, consilierii judeţeni au fost convocaţi la şedinţa ordinară a 
Consiliului Judeţean Bistriţa-Nãsãud din data de 21 iulie 2011 în scris, prin invitaţie, 
telefonic şi prin mass-media. 
 La şedinţă participă de drept domnul Cristian-Daniel Florian – prefectul judeţului  
Bistriţa-Năsaud.  

Din partea aparatului de specialitate participă: Negruşeri Vasile – administrator 
public, Tiniş Viorel – director economic, Orţan Alexandru - şef serviciu, Haruţa Carmen – 
şef serviciu, Bodnariu Simona - director, Turcu Grigore şi Hăsnaş Veronica – consilieri ai 
preşedintelui. 

În calitate de invitaţi participã şi reprezentanţi ai mass-media. 
 

* 
 

Secretarul judeţului Bistriţa-Năsăud, domnul Iosif Redl, anunţă prezenţa celor 28 de 
consilieri judeţeni şi a domnului preşedinte Liviu-Mihai Rusu. 

 
Lipsesc urmãtorii consilieri: Cupşa Kisseleff Iulia Adriana şi Mureşan Mihail. 
Domnul preşedinte Liviu-Mihai Rusu adresează salutări tuturor participanţilor şi 

declară deschisă şedinţa Consiliului Judeţean.  
 

* 
 Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
 Stimaţi colegi, am convocat pentru astăzi şedinţa ordinară a Consiliului Judeţean cu 
ordinea de zi ca v-a fost adusă din timp la cunoştinţă şi care se găseşte în mapele 
dumneavoastră. 

* 
 

 Ordine de zi: 
 

1. Proiect de Hotãrâre privind aprobarea contului de execuţie bugetarã pe anul 
2010. 

Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud    
 
2. Proiect de Hotãrâre privind suplimentarea bugetului propriu al Consiliului 

Judeţean Bistriţa-Nãsãud pe anul 2011. 
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Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud    
 

3. Proiect de Hotãrâre privind aprobarea Acordului de parteneriat în vederea 
implementării proiectului „Creşterea accesului la servicii de prevenţie 
medicală primară pentru copiii şi adolescenţii din România. Alimentaţia 
sănătoasă şi activitatea fizică în rândul copiilor şi adolescenţilor din 
România”. 

Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud    
 
4. Proiect de Hotãrâre privind aprobarea costului mediu lunar al cheltuielilor 

pentru persoanele cu handicap şi persoanele vârstnice asistate în centrele din 
cadrul Direcţiei Generale de Asistenţă Socială şi Protecţia Copilului Bistriţa-
Năsăud. 

Iniţiator: Bumbu Mihai – vicepreşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud    
 

5. Proiect de Hotãrâre privind aprobarea baremelor minime de dotare cu 
echipament şi cazarmament şi valorile minime de cheltuieli  pentru 
cazarmament pentru copiii, tinerii ocrotiţi în  de serviciul public specializat 
pentru protecţia copilului, mamele protejate în centrele maternale, copiii 
plasaţi la asistenţi maternali profesionişti, persoanele cu handicap şi 
persoanele vârstnice asistate în centrele din cadrul Direcţiei Generale de 
Asistenţă Socială şi Protecţia Copilului Bistriţa-Năsăud. 

Iniţiator: Bumbu Mihai – vicepreşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud    
 

6. Proiect de Hotãrâre privind aprobarea modificării şi completării anexei nr.1c – 
organigramă- şi a anexelor nr. 2 şi 2c – stat de funcţii – la Hotărârea 
Consiliului Judeţean Bistriţa Năsăud nr. 92/2009 privind aprobarea  
organigramei, statului de funcţii şi Regulamentului de organizare şi 
funcţionare pentru Direcţia Generală de Asistenţă Socială şi Protecţia 
Copilului Bistriţa-Năsăud, cu modificările şi completările ulterioare. 

Iniţiator: Bumbu Mihai – vicepreşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud    
 
7. Proiect de Hotãrâre privind aprobarea participãrii Consiliului Judeţean 

Bistriţa-Nãsãud şi a instituţiilor subordonate la “Programul de stimulare a 
înnoirii parcului auto naţional”. 

Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud    
 

8. Proiect de Hotărâre privind aprobarea studiului de Fezabilitate şi ai 
Indicatorilor Tehnico – Economici aferenţi Proiectului „Modernizare DJ 172G, 
km 0+000-10+182, Nuşeni (DJ172A) – Chiraleş (DJ151), judeţul Bistriţa - 
Năsăud”. 

Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud    
 

9. Proiect de Hotărâre privind aprobarea studiului de Fezabilitate şi ai 
Indicatorilor Tehnico – Economici aferenţi Proiectului „Modernizare DJ 173, 
km 60+300-66+488, Milaş – limita judeţ Mureş, judeţul Bistriţa - Năsăud”. 
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Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud    
 

10. Proiect de Hotărâre privind aprobarea Studiului de Fezabilitate şi a 
indicatorilor tehnico – economici pentru investiţia “Execuţie Drum de Acces 
din str. Tărpiului spre Staţia de Transfer a Deşeurilor Valea Boilor – Bistriţa: 
tronson Drum de exploatare + Drum de acces” aferentă proiectului “Sistem 
integrat de managemental deşeurilor solide în judeţul Bistriţa - Năsăud”. 

Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud    
 
11. Proiect de Hotărâre privind modificarea art. 1 din Hotărârea Consiliului 

Judeţean Bistriţa – Năsăud nr. 90/2009 cu privire la aprobarea susţinerii 
cofinanţării Proiectului  „Reabilitare termo-energetică a clădirii  Spitalului 
Judeţean Bistriţa, judeţul Bistriţa-Năsăud”. 

Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud    
 
12. Proiect de Hotărâre privind aprobarea studiului de Fezabilitate şi ai 

Indicatorilor Tehnico – Economici aferenţi Proiectului  „Reabilitarea DJ 173D, 
km 0+000-5+000, Mureşenii Bîrgăului (DN17) – DJ 173A (Lac Colibiţa), judeţul 
Bistriţa - Năsăud”. 

Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud    
 
13. Proiect de Hotărâre privind aprobarea activităţilor cu care va fi implicat judeţul 

Bistriţa – Năsăud în managementul şi implementarea proiectului 
„Îmbunătăţirea dotării cu echipamente a bazelor operaţionale pentru situaţii de 
urgenţă din Transilvania de Nord – etapa a-II-a” şi a cheltuielilor judeţului 
Bistriţa – Năsăud legate de proiect. 

Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud    
 

14. Proiect de Hotărâre privind aprobarea chiriei pentru Centrul de Servicii Sociale 
Teaca. 

 Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud    
 

15. Proiect de Hotărâre privind darea în administrare pe durată determinată a 
sectorului de drum „DJ 172E, km 0+000- 7+307, Strugureni - Matei, judeţul 
Bistriţa - Năsăud”. 

Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud    
 
16. Proiect de Hotărâre privind darea în administrare pe durată determinată a 

sectorului de drum „DJ 172A, km 26+000- 33+000, Chiochiş – lim. judeţ Cluj, 
judeţul Bistriţa - Năsăud”. 

Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud    
 
17. Proiect de Hotărâre privind darea în administrare pe durată determinată a 

drumului „DJ 172D, km 0+000-km 42+150, Ilva Mică - lim judeţ Suceava, judeţul 
Bistriţa – Năsăud”. 
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Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud    
 
18. Proiect de Hotărâre privind darea în administrare pe durată determinată a 

sectorului de drum „DJ 172C, km 9+000-km 14+320, Josenii Bîrgăului – Ilva 
Mică, judeţul Bistriţa-Năsăud”. 

Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud    
 
19. Proiect de Hotărâre privind darea în administrare pe durată determinată a 

sectorului de drum „DJ 173, km 19+795-22+000, Şoimuş – Şieu, judeţul Bistriţa 
- Năsăud”. 

Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud    
 
20. Proiect de Hotărâre privind darea în administrare pe durată determinată a 

sectorului de drum „DJ 172G, km 0+000-10+182, Nuşeni (DJ172A) – Chiraleş 
(DJ151), judeţul Bistriţa - Năsăud”. 

Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud    
 
21. Proiect de Hotărâre privind darea în administrare pe durată determinată a 

sectorului de drum „DJ 173, km 60+300-66+488, Milaş – limita judeţ Mureş, 
judeţul Bistriţa - Năsăud”. 

Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud    
 
22. Proiect de Hotărâre privind darea în folosinţă gratuită a unor imobile 

proprietatea publică a judeţului Bistriţa-Năsăud, aflate în administrarea 
Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud către Compania Naţională de Investiţii 
C.N.I. – S.A în vederea realizării investiţiei “Reabilitarea termo – energetică a 
clădirii Spitalului Judeţean Bistriţa, judeţul Bistriţa-Năsăud”. 

Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud    
 

* 
 Înainte de a supune la vot ordinea de zi, dacã aveţi de fãcut observaţii, vã rog. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
 Poftiţi domnule Popescu. 
 Popescu Dorin: 
 Bunãziua. Aş vrea sã-l întreb pe domnul secretar, vis-à-vis de convocarea şedinţei 
dupã atâtea luni de zile, dacã, din punct de vedere legal, ne mai putem numi consiliu 
judeţean sau toate hotãrârile care se vor lua vor fi atacabile şi doar de substanţã? 
 Aş vrea sã ne mai puneţi la dispoziţie domnule secretar, şi modificãrile legislative din 
Legea nr.215, dacã au apãrut. Mulţumesc. 
 Iosif Redl: - secretarul judeţului B-N -  
 O sã dau citire prevederii art.55, alin 1, lit a. Este vorba de dizolvarea consiliului 
local sau judeţean, în cazul în care acesta nu se întruneşte timp de douã luni consecutiv, şi 
subliniez acum, “deşi a fost convocat conform prevederilor legale”, deci trebuie 
convocat. Sã fim foarte bine înţeleşi. 
 Popescu Dorin: 
 Pãi nu a fost convocat! 
 Iosif Redl: - secretarul judeţului B-N - 
 Dacã a fost convocat. E condiţia pentru dizolvare, sã fie convocat. 
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 Popescu Dorin: 
 Mi se parte extrem de ambiguã treaba şi interpretabilã. 
 Dumneavoastrã, ca om cu experienţã în administraţie, nu vi se pare cã nu se 
justificã aceastã prevedere? 
 Iosif Redl: - secretarul judeţului B-N - 
 Nu sunt abilitat sã comentez legile. 
 Popescu Dorin: 
 Dar sã le aplicaţi? 
 Iosif Redl: - secretarul judeţului B-N – 
 Sã le aplic, da. 
 Popescu Dorin: 
 Pãi, se pare cã nu le aplicaţi! 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Domnule Popescu, v-aş ruga sã vã limitaţi la întrebare şi la concluzii. Aţi pus o 

întrebare, vi s-a dat un rãspuns, dacã vã satisface sau nu, e problema dumneavoastrã. 
Altcineva, vã rog. Poftiţi domnule Suciu. 
Suciu Daniel: 
Mulţumesc. Aş dori domnule preşedinte înscrierea pe ordinea de zi a unui proiect de 

hotãrâre care l-am depus pe data de 15 iulie şi vizeazã organizarea unui referendum la 
nivelul judeţului Bistriţa-Nãsãud, nu am primit pânã la aceastã orã nici un rãspuns, de 
aceea solicit din nou în plen introducerea pe ordinea de zi, şi mai am o rugãminte, v-am 
mai solicitat în nenumãrate rânduri înscrierea pe ordinea de zi a unui capitol de “Diverse”  

În trecut, când eraţi dumneavoastrã consilier judeţean, aveaţi practica de a pune 
întrebãri şi interpelãri executivului Consiliului Judeţean, şi de data aceasta am şi eu de 
fãcut o interpelare domnului director de la Centrul Judeţean pentru Culturã.  

Vã mulţumesc. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Ordinea de zi este destul de consistentã, dar nu am nimic impotrivã sã introducem la 

sfârşit şi un punct de “Diverse”. Referitor la primul punct soliciat de dumneavoastrã, cel cu 
referendumul, degeaba îl facem pe sãrite. Oricum a fost atacat în contencios, dar nu asta e 
problema, ca sã susţii un referendum trebuie sã propui şi partea de susţinere financiarã şi 
de unde? În buget nu este planificat aşa ceva şi nu aţi venit cu un proiect care sã vizeze 
alocarea fondurilor bãneşti pentru susţinerea referendumului. Când o sã fie şi un astfel de 
proiect o sã ne gândim la amândouã şi o sã vedem care este formula de înscriere pe 
ordinea de zi. 

Poftiţi domnule Deneş. 
Deneş Ioan: 
Mulţumesc domnule preşedinte. Am aflat astãzi, şi poate cã dumneavoastrã ştiţi mai 

demult, cã, conform legii pe care a interpretat-o domnul secretar, vom avea urmãtoarea 
şedinţã la sfârşit de mandat.  

Aşa cum spune şi colegul Dorin Popescu, este o interpretare prin care se încearcã 
sã se dribleze legea. 

A doua chestiune pe care vreau s-o reiterez este faptul cã dumneavoastrã aţi 
declarat, în calitate de preşedinte de consiliu judeţean, şi vreau sã vã întreb dacã suţineţi 
aceastã declaraţie, cã nu organizaţi şedinţe de consiliu judeţean pentru ca noi, consilierii 
judeţeni, sã nu ne luãm indemnizaţiile. 

Ce înseamnã acest lucru, din motivul acesta nu organizaţi şedinţe de consiliu sau 
este o rãzbunare, urmare faptului cã uneori facem remarci, observaţii legate de modul în 
care gestionaţi? 

Vã mulţumesc. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Nu am fãcut o declaraţie în acest sens, dacã dumneavoastrã aţi auzit undeva o 

parte scoasã din context şi aşa aţi înţeles, este problema dumneavoastrã. Sã fie bine 
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înţeles cã indemnizaţia de şedinţã este prinsã în buget, este un drept al dumneavoastrã 
stabilit de lege, nu e un favor pe care îl dã preşedintele, indiferent dacã votaţi pro sau votaţi 
contra, este un drept al dumneavoastrã iar dreptul de opinie este garantat şi de constituţie. 

Este aberant sã susţineţi aşa ceva, dar mã rog, trebuie sa susţineţi ceva, mai ales 
cã este prezentã şi presa. 

Mai mult nu comentez, aşa este, dacã nu aveţi discuţii referitor la ordinea de zi, 
trebuie sã inventaţi anumite discuţii. 
 Alte intervenţii? Dacã nu, vã supun la vot ordinea de zi, cu retragerea punctului 
nr.14 şi introducerea unui punct de Diverse. Cine este pentru? Împotrivã? Abţineri? 

Cu 29 voturi “pentru s-a aprobat. 
* 

*      * 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
La primul punct pe ordinea de zi avem Proiectul de Hotãrâre privind aprobarea 

contului de execuţie bugetarã pe anul 2010. 
Rog avizele comisiilor de specialitate. 
Şomlea Vasile Florin: 
Comisia de Administraţie a avizat favorabil  proiectul de hotărâre. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 

 Vă rog domnule preşedinte al Comisiei Economice. 
Vlad Anton: 
Şi Comisia Economică a dat aviz favorabil.  
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Vă rog domnule preşedinte al Comisiei de Urbanism. 
Popescu Grigore Dorin: 
Aviz nefavorabil. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Rog avizul Comisiei de Cultură.  
Pugna Alexandru: 
Şi Comisia de Cultură a dat aviz nefavorabil. Proiectul acesta trebuia aprobat pânã 

la sfârsitul lunii mai 2011, conform legii nr.273. Este tardivã prezenţa sa în luna iulie. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Înscrieri la cuvânt? Poftiţi domnule consilier Daniel Suciu. 
Suciu Daniel: 
Mulţumesc domnule preşedinte. Nu mai reiterez ceea ce a spus colegul nostru, 

domnul Pugna, şi anume cã execuţia bugetarã trebuia aprobatã conform legii pânã la data 
de 31 mai 2011. 

M-am uitat împreunã cu colegii peste materialul care ni l-aţi dat dumneavoastrã şi la 
unele capitole am observaţii, am fãcut-o şi în spaţiul public şi o repet ca sã nu se uite. 

Mi se par sumele nejustificate la capitolul combustibil şi telecomunicaţii, la publicaţii 
şi alte lucruri. Este o neperformanţã sau proastã performanţã din partea Consiliului 
Judeţean, sã avem cifre extrem de mici la capitolul încasãri şi realizãri şi un procent de 
20% pe proiectele cu finanţare europeanã.  

Va anunţãm cã, grupul consilierilor USL nu va vota acest proiect de hotãrâre. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Mulţumesc, alte luãri de cuvânt? Dacã nu sunt, supun votului proiectul de hotãrâre. 

Cine este pentru? Împotrivã? Abţineri? 
Cu 17 voturi “pentru” şi 12 “împotrivã” (Ciocan Doru, Deneş Ioan, Marinescu 

Gheorghe, Moldovan Vasile Adrian, Parasca Cristian Constantin,  Pop Gheorghe, Popescu 
Dorin, Coc Dorel,Pugna Alexandru, Suciu Andrei, Suciu Vasile Daniel, Szanto Arpad) s-a 
aprobat. 

* 
*      * 



 
 

7

 
 
 Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 

Mergem mai departe la Proiectul de Hotãrâre privind suplimentarea bugetului 
propriu al Consiliului Judeţean Bistriţa-Nãsãud pe anul 2011. 
 Rog avizele comisiilor de specialitate.   

Vă rog domnule preşedinte al Comisiei Economice. 
Vlad Anton: 
Comisia Economică a dat aviz favorabil.  
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Comisia de Administraţie? 
Şomlea Vasile Florin: 
Şi din partea Comisiei de Administraţie  tot avizat favorabil.   
Şi Comisia Economică a dat aviz favorabil.  
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Vă rog domnule preşedinte al Comisiei de Urbanism. 
Popescu Grigore Dorin: 
Aviz nefavorabil. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Mulţumesc. 
Înscrieri la cuvânt? Poftiţi domnule consilier Deneş. 
Deneş Ioan: 
Tot veniţi în nenumãrate rânduri şi spuneţi cã, consilierii opoziţiei voteazã împotrivã 

de dragul de-a vota împotrivã. Vã spun cã de data aceasta, dupã ce am analizat proiectul 
de hotãrâre, deşi modul cum se fac aceste şedinţe este extrem de discutabil, vom vota 
“pentru”. 

Mulţumesc. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
La art. 2 am o propunere şu anume sã mai adãugãm şi “Biserica Evanghelicã 

Jelna”. Poate cã nu o sã mai votaţi pentru, dar mã rog..., presupun cã ãsta este singurul 
proiect pe care îl votaţi astãzi. 

Deneş Ioan: 
Daţi-ne voie sã ne facem noi strategia, nu dumneavoastrã! 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Dumneavoastrã vorbiţi în numele dumneavoastrã, eu vorbesc în numele meu şi cred 

cã nu aţi uitat cã eu sunt preşedintele consiliului judeţean şi preşedinte de şedinţã. 
Popescu Dorin: 
Deja am uitat. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Vã rog sã vorbiţi când vã dau cuvântul, nu vi l-am dat.  
Popescu Dorin: 
Asta n-are importanţã. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Domnule coleg, a doua orã o sã vã chem la ordine! 
Popescu Dorin: 
Puteţi sã mã chemaţi unde vreţi dumneavoastrã. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Dacã tot continuaţi o sã vã evacuez şi din salã! 
Popescu Dorin: 
Chiar vã rog, abia aştept! 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Aşa spre deliciul presei... 
Popescu Dorin: 
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Chiar vã rog, cã mã tot ameninţaţi şi m-am cam plictisit de ameninţãrile 
dumneavoastrã! 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Tot judeţul stã în punctul dumneavoastrã de vedere, de fapt 500 de voturi aţi luat şi 

cu 500 de voturi aţi ajuns deputat, dar nu are importanţã. 
Înscrieri la cuvânt? Dacã nu sunt, vã supun la vot proiectul de hotãrâre. Cine este 

pentru? Împotrivã? Abţineri? 
Cu 29 voturi “pentru” s-a aprobat. 

* 
*      * 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
  La punctul nr.3 avem Proiectul de Hotãrâre privind aprobarea Acordului de 

parteneriat în vederea implementării proiectului „Creşterea accesului la servicii de 
prevenţie medicală primară pentru copiii şi adolescenţii din România. Alimentaţia 
sănătoasă şi activitatea fizică în rândul copiilor şi adolescenţilor din România”. 

  Rog avizul Comisiei de Administraţie. 
Şomlea Vasile Florin: 
Comisia de Administraţie a avizat favorabil  proiectul de hotărâre, în unanimitate. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Dacã sunt observaţii? Vã supun la vot şi acest proiect de hotãrâre. Cine este 

pentru? Împotrivã? Abţineri? 
Cu 29 voturi “pentru” s-a aprobat. 

* 
*      * 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
 La punctul nr.4 avem Proiectul de Hotãrâre privind aprobarea costului mediu 
lunar al cheltuielilor pentru persoanele cu handicap şi persoanele vârstnice 
asistate în centrele din cadrul Direcţiei Generale de Asistenţă Socială şi Protecţia 
Copilului Bistriţa-Năsăud. 

Rog avizele comisiilor de specialitate. 
Şomlea Vasile Florin: 
Comisia de Administraţie a avizat favorabil  proiectul de hotărâre. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 

 Vă rog domnule preşedinte al Comisiei Economice. 
Vlad Anton: 
Şi Comisia Economică a dat aviz favorabil.  
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Rog avizul Comisiei de Cultură.  
Pugna Alexandru: 
Aviz favorabil.  
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Înscrieri la cuvânt? Supun votului  proiectul de hotãrâre. Cine este pentru? 

Împotrivã? Abţineri? 
Cu 29 voturi “pentru” s-a aprobat. 

* 
*      * 

 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 

 Mergem la punctul nr.5 unde avem Proiectul de Hotãrâre privind aprobarea 
baremelor minime de dotare cu echipament şi cazarmament şi valorile minime de 
cheltuieli  pentru cazarmament pentru copiii, tinerii ocrotiţi în  de serviciul public 
specializat pentru protecţia copilului, mamele protejate în centrele maternale, copiii 
plasaţi la asistenţi maternali profesionişti, persoanele cu handicap şi persoanele 
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vârstnice asistate în centrele din cadrul Direcţiei Generale de Asistenţă Socială şi 
Protecţia Copilului Bistriţa-Năsăud 

Rog din nou avizele comisiilor de specialitate. 
Şomlea Vasile Florin: 
Comisia de Administraţie a avizat favorabil  proiectul de hotărâre. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 

 Vă rog domnule preşedinte al Comisiei Economice. 
Vlad Anton: 
Şi Comisia Economică a dat aviz favorabil.  
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Rog avizul Comisiei de Cultură.  
Pugna Alexandru: 
Aviz favorabil.  
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Înscrieri la cuvânt? Supun votului  proiectul de hotãrâre. Cine este pentru? 

Împotrivã? Abţineri? 
Cu 29 voturi “pentru” s-a aprobat. 

* 
*      * 

 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 

 La urmãtorul punct avem Proiectul de Hotãrâre privind aprobarea modificării şi 
completării anexei nr.1c – organigramă- şi a anexelor nr. 2 şi 2c – stat de funcţii – la 
Hotărârea Consiliului Judeţean Bistriţa Năsăud nr. 92/2009 privind aprobarea  
organigramei, statului de funcţii şi Regulamentului de organizare şi funcţionare 
pentru Direcţia Generală de Asistenţă Socială şi Protecţia Copilului Bistriţa-Năsăud, 
cu modificările şi completările ulterioare 

Rog comisiile de administraţie şi culturã sã-şi dea avizele. 
Şomlea Vasile Florin: 
Aviz favorabil.  
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Comisia de Cultură? 
Pugna Alexandru: 
Tot aviz favorabil.  
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Înscrieri la cuvânt? Vã supun la vot şi acest proiect de hotãrâre. Cine este pentru? 

Împotrivã? Abţineri? 
Cu 29 voturi “pentru” s-a aprobat. 

* 
*      * 

 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 

 Mergem la Proiectul de Hotãrâre privind aprobarea participãrii Consiliului 
Judeţean Bistriţa-Nãsãud şi a instituţiilor subordonate la “Programul de stimulare a 
înnoirii parcului auto naţional”. 

Rog avizele comisiilor de administraţie şi economicã. 
Şomlea Vasile Florin: 
Aviz favorabil.  
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Comisia Economicã? 
Vlad Anton: 
Aviz  nefavorabil.  
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
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Înscrieri la cuvânt vã rog. Poftiţi domnule consilier Suciu. 
Suciu Daniel: 
Nu ştiu dacã s-a uitat toatã lumea foarte atent pe lista care ne-aţi dat-o, vreau sã 

felicit şi sã apreciez bunul simţ de care au dat dovadã colegii noştri de la I.S.U, au nişte 
cereri mai mult decât rezonabile, în comisie eu şi colega mea Iulia Cupşa am apreciat 
achiziţia pentru I.S.U, pentru DGASPC, în schimb ne-am opus achiziţionãrii unui autoturism 
Dacia Duster pentru Consiliul Judeţean şi o sã şi motivez. 

Din ceea ce ştiu eu, parcul auto al Consiliului Judeţean are 6 maşini, una a 
dumneavoastrã, domnul vicepreşedinte circulã cu acel Pasat care aparţine LDP – ului, 
rãmân douã maşini pentru vicepreşedinţi, iar Duster-ul care se propune a fi achiziţionat ar 
intra în folosinţa domnului administrator public Vasile Negruşeri. 

În comisie domnul Viorel Tiniş ne-a explicat cã s-ar impune şi nu prea, este 
interpretarea mea, nu a domniei sale, casarea Opelului Vectra şi consider cã domnul 
Negruşeri poate sã circule liniştit cu una dintre maşinile vicepreşedinţilor, în cazul cã nu 
merg împreunã pe teren. Nu cred cã este oportunã achiziţionarea pentru un administrator 
public a unei maşini de 16 mii euro, în condiţiile în care cei de la I.S.U., care într-adevãr le 
folosesc, au cerut doar nişte biete Logane. Vom vota acest proiect cu propunerea sã 
scoateţi de pe lisã Dacia Duster pentru domnul Negruşeri. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Domnule Suciu, prevederile legale spun clar cã doar preşedintele are dreptul la 

maşinã, ceilalţi se încadreazã în drepturile la parcul auto comun. Acum, dacã o maşinã are 
norma epuizatã, este veche, cred cã e mai bine sã cumperi una nouã. E un program 
naţional. În acest sens am gândit, nu sã-i creascã cota de imagine la cineva, sã fie maşina 
cuiva. Puteţi verifica, ceea ce am spus e pe lege. 

Eu susţin proiectul şi nu voi modifica nimic, dar, mã rog, este punctul 
dumneavoastrã de vedere. 

Poftiţi domnule consilier Vlad Anton. 
Vlad Anton: 
Domnule preşedinte, eu m-am abţinut în comisia economicã pentru motivul cã mi se 

pare un pic forţatã diferenţa de preţ în plus pentru maşina care vine administraţiei, faţã de 
cea de la I.S.U.  

Ca un gest de onorabilitate, eu susţin aceastã achiziţionare, dar în preţul celor de la 
I.S.U. Administraţia nu foloseşte maşinile în forţã şi ar fi un semnal ca suntem chibzuiţi cu 
banii publici. 

Mulţumesc. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Vã spun cã şi eu susţin mãsura de austeritate, suntem într-o situaţie în care bani 

sunt puţini şi sunt de acord cu propunerea dumneavoastrã. 
 Vã supun la vot şi acest proiect de hotãrâre cu amendamentul fãcut de domnul 

Vlad şi anume sã ne încadrãm în sumele prevãzute la I.S.U. Cine este pentru? 
Împotrivã? Abţineri? 

Cu 17 voturi “pentru” şi 12 “împotrivã” (Ciocan Doru, Deneş Ioan, Marinescu 
Gheorghe, Moldovan Vasile Adrian, Parasca Cristian Constantin,  Pop Gheorghe, Popescu 
Dorin, Coc Dorel,Pugna Alexandru, Suciu Andrei, Suciu Vasile Daniel, Szanto Arpad) s-a 
aprobat. 

* 
*      * 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
 La punctul nr.8 avem Proiectul de Hotărâre privind aprobarea studiului de 

Fezabilitate şi ai Indicatorilor Tehnico – Economici aferenţi Proiectului „Modernizare 
DJ 172G, km 0+000-10+182, Nuşeni (DJ172A) – Chiraleş (DJ151), judeţul Bistriţa - 
Năsăud”. 
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 Rog avizele comisiilor de specialitate.   
 Vă rog domnule preşedinte al Comisiei Economice. 

Vlad Anton: 
Comisia Economică a dat aviz favorabil.  
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Comisia de Administraţie? 
Şomlea Vasile Florin: 
Şi din partea Comisiei de Administraţie tot aviz favorabil.   
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Vă rog domnule preşedinte al Comisiei de Urbanism. 
Popescu Grigore Dorin: 
Aviz nefavorabil. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Mulţumesc. 
Înscrieri la cuvânt? Poftiţi domnule consilier Suciu. 
Suciu Daniel: 

 N-am sã mã refer doar la acest punct de pe ordinea de zi pentru cã poziţia noastrã 
este unitarã vis-à-vis de toate drumurile care ni s-au prezentat aici şi vreau sã fac câteva 
precizãri. 

 Este a doua orã când discutãm despre acest subiect şi despre aceste drumuri, şi 
printre acestea, aş vrea sã vã spun poziţia noastrã. Odatã, alegerea acestor tronsoane 
care fac parte din acel program “Reabilitarea a 10 mii de km de drumuri judeţene şi 
comunale”, în judeţul Bistriţa-Nãsãud nu s-au fãcut din punctul nostru de vedere în mod 
transparent. A fost o decizie a Partidului Democrat Liberal şi a dumneavoastrã domnule 
preşedinte şi stimaţi colegi, nu ne-am aşezat la masã sã discutãm care sunt prioritaţile 
tuturor drumurilor din judeţ, iar partea a doua, chiar dacã suntem acuzaţi ca nu ne 
pricepem la drumuri, sunt nişte sume enorme, exorbitante. Am mai spus-o şi vis-à-vis de 
drumul de la Strâmba şi vreau sã fiu foarte bine înţeles: considerãm cã toate drumurile din 
judeţ trebuie reabilitate, refecute, dar nu cu aceste costuri, iar ce vedem noi din aceste S.F-
uri sunt nişte costuri mai mult decât exagerat. Prin urmare, vom vota împotriva acestor 
proiecte de hotãrâri şi pentru motivul cã nu am discutat ce drumuri mai puteau intra în 
acest proiect. Vã dau şi douã exemple: de ce Consiliul Judeţean nu a avut ca prioritate 
comunele care nu sunt legate la asfalt? V-am mai spus în nenumãrate rânduri de comuna 
Leşu. De ce nu am terminat odatã drumul de la Târlişua şi nu am deschis judeţul Bistriţa-
Nãsãud cãtre Maramureş? Considerãm cã puteam sta de vorbã, dar din nou aţi ales 
dumneavoastrã şi aţi trimis la minister varianta aceasta. Nu putem fi de acord cu aceste 
proiecte de hotãrâri şi vom vota împotrivã. 

 Mulţumesc. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 

 Acum, pentru corectitudinea informaţiilor, ati mai ridicat aceastã problemã cu Leşu si 
Târlişua şi într-o altã şedinţã şi v-am spus şi atunci. Drumul care duce la comuna Leşu este 
în execuţie, se lucreazã pe el, sunt alocãri bugetare din programul propriu al judeţului 
pentru modernizare. Dacã aţi fost la Leşu , s-a fãcut şi o pietruire, se poate merge cu 
viteza maximã acolo şi se lucreazã la zidul de consolidare cãtre pârâu, iar la Târlişua ştiţi 
foarte bine cã s-au fãcut alocãri masive, e terminat şi podul care alţii nu l-au terminat, dar 
mã rog, nu vreau sã fac atingere nici dumneavoastrã, nici la consilierii din celãlalt mandat, 
iar la porţiunea de aproape trei km – Borleasa, se lucreazã la asfaltare.  

 Prioritãţile, sigur, le face întotdeauna majoritatea, însã, dacã vã gândiţi bine la un 
drum ce strãbate 4 localitãti a cãror primari sunt ai drumneavoastrã, e vorba de DJ 151, şi 
numai douã localitãţi unde administraţia este a PDL-ului, dar nu se face atâta circ pentru cã 
drumul nu are nici culoare, nici miros, este drum judeţean care satisface nevoiele de 
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circulaţie. M-am oprit aici, nu cred cã puctul dumneaoastrã de vedere este cel mai corect, 
nu este pertinent, însã niciodatã nu o sã sã satisfacem toatã coloratura politicã.  

 Vã mai spun încã o datã şi cred cã sunteţi informat, mixturile asfaltice s-au majorat 
cu 350%, noi nu mai producem, se importã din Ucraina, se certificã în Ungaria şi se 
cumpãrã de cãtre România. Nu comentez şi nu agreez nici eu aceastã situaţie. Ştiţi bine cã 
şi pe centura care era agreatã de dumneavoastrã, investiţa specificã/km era 15 milioane 
euro. E diferenţã între 15 şi unele tronsoane de pe Strâmba dacã vreţi, porţiunea care urcã 
sau coboarã cãtre Ilva Micã, unde este nevoie de consolidare. 

 Alte intervenţii? 
Vãd cã nu sunt, supun la vot proiectul de hotãrâre. Cine este pentru? Împotrivã? 

Abţineri? 
Cu 18 voturi “pentru”, 10 “împotrivã” (Ciocan Doru, Deneş Ioan, Marinescu 

Gheorghe, Moldovan Vasile Adrian, Parasca Cristian Constantin,  Pop Gheorghe, Popescu 
Dorin, Coc Dorel,Pugna Alexandru, Suciu Andrei, Suciu Vasile Daniel) şi 1 abţinere 
(Marinescu Gheorghe) s-a aprobat. 

* 
*      * 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
 Mergem mai departe la punctul nr.9 unde avem Proiectul de Hotărâre privind 

aprobarea studiului de Fezabilitate şi ai Indicatorilor Tehnico – Economici aferenţi 
Proiectului „Modernizare DJ 173, km 60+300-66+488, Milaş – limita judeţ Mureş, 
judeţul Bistriţa – Năsăud. 

 Comisiile, rog sã-şi dea avizul. 
 Comisia Economicã? 

Vlad Anton: 
Comisia Economică a dat aviz favorabil.  
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Comisia de Administraţie? 
Şomlea Vasile Florin: 
Şi din partea Comisiei de Administraţie tot aviz favorabil.   
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Vă rog domnule preşedinte al Comisiei de Urbanism. 
Popescu Grigore Dorin: 
Aviz nefavorabil. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Mulţumesc. 
Înscrieri la cuvânt? Poftiţi domnule consilier Suciu. 
Suciu Daniel: 

  Nu aveam de gând sã mã înscriu la cuvânt, dar vreau sã vã spun cã nu judecãm din 
punct de vedere al culorilor politice şi dacã am acuzat aceastã selecţie şi preţurile mari, am 
acuzat în bloc. 

  Mulţumesc. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Mulţumesc şi eu. Supun votului. Cine este pentru? Împotrivã? Abţineri? 
Cu 17 voturi “pentru”, 11 “împotrivã” (Ciocan Doru, Deneş Ioan, Marinescu 

Gheorghe, Moldovan Vasile Adrian, Parasca Cristian Constantin,  Pop Gheorghe, Popescu 
Dorin, Coc Dorel,Pugna Alexandru, Suciu Andrei, Suciu Vasile Daniel şi Szanto Arpad) şi 1 
abţinere (Marinescu Gheorghe) s-a aprobat. 

* 
*      * 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
La punctul nr.10 avem Proiectul de Hotărâre privind aprobarea Studiului de 

Fezabilitate şi a indicatorilor tehnico – economici pentru investiţia “Execuţie Drum 
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de Acces din str. Tărpiului spre Staţia de Transfer a Deşeurilor Valea Boilor – 
Bistriţa: tronson Drum de exploatare + Drum de acces” aferentă proiectului “Sistem 
integrat de management al deşeurilor solide în judeţul Bistriţa - Năsăud”. 
 V-aş ruga domnilor preşedinţi de comisii sã prezentaţi avizele. 

Vlad Anton: 
Comisia Economică a dat aviz favorabil proiectului de hotãrâre. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Comisia de Administraţie? 
Şomlea Vasile Florin: 
Şi din partea Comisiei de Administraţie tot aviz favorabil.   
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Vă rog domnule preşedinte al Comisiei de Urbanism. 
Popescu Grigore Dorin: 
Aviz nefavorabil. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 

 Din nou înscrieri la cuvânt, poftiţi domnule Suciu. 
 Suciu Daniel: 

  Ştim cã acest drum cade în sarcina Consiliului Judeţean şi nu vom vota împotriva 
unui proiect de o asemenea anvergurã, dar şi aici preţul este exagerat şi aş pune o 
întrebare. Este obligatoriu ca acest drum sã fie asfaltat sau este suficient sã fie pietruit, şi 
aşa cum aţi spus dumneavoastrã se poate merge în vitezã, mai ales cã este vorba din de 
am vãzut, de 3 km? 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
  Sunteţi tânãr şi aveţi memoria bunã, mai ales cã am vorbit de câteva minute de 

drumul de la Leşu. Acel drum s-a bucurat de programul de pietruire, dar drumul în discuţie 
nu se bucurã de acel program şi când faci o reabilitare de drum, o amenajare modernã, 
incluzi şi blocul asfaltic, nu de alta, dar ştiţi foarte bine cã orice pietruire ai face, tot apar 
gropile în timp. 

  Poftiţi domnule consilier Ciocan. 
  Ciocan Doru: 
  Mulţumesc domnule preşedinte. Vreau sã vã spun ca am o mare nelãmurire referitor 

la valorile care au fost trecute în anexa nr.1. Daca la pct.1 din anexa 1 valoarea totalã a 
preţului este de 4855, la pct.4.2, vãd o valoare de 4378. Sunt foarte nelãmurit de diferenţa 
dintre 4855 şi 4378, unde e dusã? Dacã îmi veţi explica cã e în celelalte capitole, cap.VI, 
sunt total nemulţumit de rãspuns. Mulţumesc 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
  În comisie nu aţi lãmurit aspectul?  
  Vã rog doamna director Bodnariu sã-i daţi câteva lãmuriri domnului consilier Ciocan. 
  Bodnariu Simona: - director - 
  Acest proiect a fost preluat de la Primãria Bistriţa, noi doar l-am împãrţit în ceea ce 

înseamnã drum judeţean, drum judeţean care intrã în “Programul 10 mii de km drumuri” şi 
drum acces la staţia de transfer. Dacã doriţi proiectul, putem merge dupã el şi vã punem la 
dispoziţie devizul.  

  Ciocan Doru: 
  Mulţumesc, şi chiar dacã mã voi lãmuri, oricum voi vota împotrivã la suma asta aşa 

de mare pentru  lungimea totalã de 1515 m. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 

  O sã primiţi informaţiile. Poftiţi domnule Marinescu. 
Gheorghe Marinescu: 

  Eu nu vreau sã intru în polemicã cu domnul preşedinte la cea am fãcut eu pe 
vremea mea la drumuri, dar vreau sã vã spun cã atunci aveam cam 27 miliarde lei vechi/an 
pentru drumurile judeţene. Acum dãm 44 miliarde lei vechi pentru 1 km de drum, deci, 
oricât ar fi crescut preţurile, mi se pare exorbitant, în afarã de faptul cã acest drum, acest 
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proiect, chiar dacã l-a fãcut municipiul,  l-a fãcut în condiţii incombarabil mai uşoare decât 
cu ce este pe Strâmba sau pe Dealul Blajului de la Mureşeni.  

  Sunt de pãrere cã aceastã cifrã trebuie discutatã, mai ales ca ea trebuie plãtitã din 
banii Consiliului Judeţean, nu din fonduri europene. Sigur cã nu putem respinge un astfel 
de proiect pentru cã intrãm în conflict cu contractul care îl avem pe groapa de gunoi, dar 
totuşi este o sumã uriaşã şi se poate discuta la o cifrã mai micã, nu putem cheltui atâtia 
bani cu nonşalanţã. Mulţumesc. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
  Şi acest tronson intrã în “Programul de reabilitare 10 mii de km drumuri” naţionale. 

Valoarea de proiect nu este egalã cu valoarea de licitaţie, oricum valoarea scade, dar este 
punctul dumneavoastrã de vedere. Mã bucur cã nu v-aţi opus când am preluat drumul 
Lempeş – Budacul de Jos. 

Gheorghe Marinescu: 
  Ba da, m-am opus şi la acela şi eu dacã aş fi fost, niciodatã nu l-aş fi asfaltat, ca sã 

fie clar! Jelna şi Budacul de Jos aveau drum, este un exces. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 

  Nici eu nu vreau sã intru în polemicã cu dumneavoastrã, dar pe mine mã 
intereseazã intrãrile în judeţ,  am mai spus-o de atâtea ori. Se poate face orice în centrul 
municipiului dacã intrãrile rãmân la atitudinea sau impresile unora dintre noi. Poftiţi 
domnule Popescu. 

  Popescu Dorin: 
  Domnule preşedinte, tot apar aici probleme legate de aceste drumuri incluse în 

programul doamnei Udrea. Este normal sã nu fim de acord cu aprobarea unor cheltuieli 
care vor fi plãtite de noi în viitoarea guvernare şi cu atât mai mult cu cât preţurile sunt 
absolut “nesimţite” vis-à-vis de ceea ce se întâmplã în lumea asta. Noi facem drumuri 
judeţene cu preţ de autostradã, şi asta într-o ţarã civilizatã. 

  Domnule preşedinte, rugãmintea mea este sã vã aplecaţi cu mai multã seriozitate 
asupra acestor proiecte pentru cã e simplu sã promiţi cã le va plãti altcineva. Ştim cã existã 
suficiente motive de a vã realiza nişte obiective care sã vã aducã nişte beneficii electorale, 
dar gândiţi-vã cã nu putem fi de acord cu nişte preţuri pe care nu vom fi în stare sã le 
plãtim datoritã gãurii imense care rãmâne dupã dumneavoastrã. Mulţumesc. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
  Poftiţi doamnã Sãsãrman. 
  Sãsãrman Monica: 
  Pentru a mã clarifica şi eu cu privire la cuantumul acestor investiţii, i-aş ruga pe 

colegii mei din opoziţie sã-mi spunã care indicatori tehnico-economici cuprinşi în  studiile 
de fezabilitate îi apreciazã ca fiind supraevaluaţi sau care lucrãri nu ar trebui cuprinse, ca 
sã avem o imagine clarã şi sã putem termina odatã cu discuţiile de genul ãsta, costã mult, 
ãsta nu trebuia, etc. Mulţumesc. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
  Domnule Ciocan dumneavoastrã aveţi pregãtirea necesarã şi cred cã puteţi da cel 

mai bun rãspuns. 
  Ciocan Doru: 
  Mulţumesc domnule preşedinte. O sa încerc sã formulez un fel de rãspuns la 

solicitarea colegei. Rãspunsul nu poate fi dat tranşant, dar pe indicatori, v-am explicat de 
câteva ori în şedinţele anterioare şi chiar personal când ne-am mai întâlnit. La constructia 
de drumuri, indiferent cã sunt de interes local sau judeţean existã un standard de cost 
întocmit de Ministerul Dezvoltãrii. Pentru ca aceste drumuri, propuse sã zicem de cãtre 
Consiliul Judeţean Bistriţa-Nãsãud...,unele dintre aceste drumuri, la întocmirea studiilor de 
fezabilitate..., pe acele porţiuni de centre de cost nu s-au încadrat. Ca sã fie eligibile sau 
scãzut valorile la covorul asfaltic, la stratul de rezistenţã, la şanţurile de pe ambele pãrţi 
sau numai de pe-o parte  încât sã se încadreze în centrul de cost, iar diferenţa de valori din 
devizul general sau din studiul de fezabilitate s-a dus pe celelalte elemente care nu au 
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standard de cost. Şi atunci, am mai explicat, nu se poate ca pe drumul între Matei şi 
Stugureni unde nu poate avea înãlţime mai mare de 1,20 m, sã zicem 10 m de adânc sã 
fie, sã toci 146 milioane. Asta înseamnã cã la cei 6-10 milioane/metru liniar s-au dus banii 
din infrastructurã, adicã din rezistenţa drumului, din partea de uzurã a drumului. Asta 
trebuie sã înţelegeţi.S-a fãcut o mişculaţie ca aceste valori ale drumurilor sã se încadreze 
în acele standarde de cost. Dacã se duceau proiectele la Bucureşti cu valorile ieşite din 
studiile de fezabilitate fãcute de proiectantul respectiv nu erau eligibile, cã nu se încadrau 
în standardele de cost.  

  Vã mai spun şi urmãtorul lucru: nu am nimic cu ceilalţi proiectanţi care le-au fãcut, 
bineînţeles cã judecã foarte bine soluţiile tehnice, şi eu am lucrat da diferite drumuri, nu de 
la noi din judeţ, dar m-am încadrat în standardele de cost cu toate elementele, înclusiv cu 
acele lucrãri de ape, adicã poduri, ziduri de sprijin, s.a.m.d. Cred cã am fost destul de 
explicit. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
  Mulţumesc domnule consilier. Acum, aşa cum aţi spus, aceastã analizã a 

indicatorilor au fãcut-o colegi de-ai dumneavostrã, care sunt meseriaşi, nu au fãcut-o 
croitorii. 

  Ciocan Doru: 
  Nu colegi de partid, probabil colegi de slujbã. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
  Domnule Ciocan, eu vã respect poziţia şi nu mai intru în alte detalii. 
  Poftiţi domnule Moldovan Andrei. 
  Moldovan Andrei: 
  Eu am o simplã întrebare, nu am înţeles termenul “mişculaţie”, domnule Ciocan. 
  O sã vi-l spun în pauzã. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
  Poftiţi domnule Marinescu. 
  Gheorghe Marinescu: 
  Mulţumesc. Nu poate sã fie un preţ relativ apropiat pentru drumuri. Preţul pentru 

fiecare drum este diferit, dar trebuie sã ştiţi un lucru şi anume, proiectantul lucreazã la 
comanda noastrã şi proiectantului îi spui: nu am bani la discreţie, tu faci un drum bun în 
condiţiile unei sume rezonabile. Aşa am fãcut proiectarea pentru Leşu, înţeleg cã se 
lucreazã acolo, eu nu am mai fost. La Leşu proiectantul ne-a cerut o sumã fabuloasã şi i-
am spus: domnule, nu-ţi dai seama cã discutãm de pomanã? Aici, pentru drumul de la 
Strugureni sau celelalte, sunt preţuri exagerate. 

  Pentru ce discutãm noi pe Tãrpiu, suma este pusa probabil la modul optim, în 
condiţiile în care judeţul are bani la discreţie. Mai spun ceva care o sã deranjeze pe 
proiectant, proiectantul ia un procent din suma pe care o prezintã şi nu-i pare rãu în a pune 
o cifrã consistentã. 

  Propunerea mea este de a rediscuta proiectul pentru acest drum de acces, în 
condiţiile în care o aşa sumã este de nediscutat, dar, mã rog, dacã se voteazã, nu e nici un 
fel de problemã. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
  Orice plecare în teren va fi însoţitã şi de Serviciul Transporturi, fiţi siguri cã nu avem 

nici un interes de a mãri preţurile de dragul de a face un folos proiectantului, având în 
vedere cã el are o cotã la valoarea de proiect. Ar fi bine sã fie mulţi ingineri şi proiectanţi, 
sã fie concurenţã pe calitatea proiectelor,  pentru cã, foarte greu gãsim proiectanţi care sã 
facã proiecte bune. Poftiţi domnule Popescu. 

  Popescu Dorin: 
  Aş vrea sã-i rãspund eu domnului Moldovan Andrei pentru cã domnul Ciocan este 

mai nou în politicã şi era mai simplu dacã folosea termenul “şmecherie” care este o chestie 
caracteristicã  P.D.L.-ului. 
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Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
  Domnule Popescu, nu are rost sã o mai lungim, cred cã domnul Ciocan ştie ce 

trebuie sã vorbeascã, e inginer şi cunoaşte mãsura şi greutatea cuvintelor.  
  Poftiţi domnule Suciu. 

Suciu Daniel: 
Aţi pomenit adineauri de municipiul Bistriţa, m-aş bucura domnule presedinte dacã 

ati susţine Bistriţa, nu sã-i puneţi cuie în talpã, şi dacã aţi fi alãturi de municipalitate 
lucrurile ar fi mult mai în regulã. 

Vis-à-vis de acest proiect de hotãrâre, apreciem cã acest drum trebuie asfaltat, dar 
nu la preţul acesta şi prin urmare, consilierii U.S.L se vor abţine. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Nu are rost sã mai vorbim, pânã la urmã oamenii vãd şi ştiu ce sã aprecieze. 
Supun votului şi acest proiect de hotãrâre. Cine este pentru? Împotrivã? Abţineri? 
Cu 17 voturi “pentru”, 1 “împotrivã” (Pop Gheorghe) şi 11 “abţineri” (Ciocan Doru, 

Deneş Ioan, Marinescu Gheorghe, Moldovan Vasile Adrian, Parasca Cristian Constantin,  
Popescu Dorin, Coc Dorel,Pugna Alexandru, Suciu Andrei, Suciu Vasile Daniel şi Szanto 
Arpad) s-a aprobat. 

* 
*      * 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
La punctul nr.11 avem Proiectul de Hotãrâre privind modificarea art. 1 din 

Hotărârea Consiliului Judeţean Bistriţa – Năsăud nr. 90/2009 cu privire la aprobarea 
susţinerii cofinanţării Proiectului  „Reabilitare termo-energetică a clădirii  Spitalului 
Judeţean Bistriţa, judeţul Bistriţa-Năsăud”. 
 Rog avizele comisiilor de specialitate.   
 Vă rog domnule preşedinte al Comisiei Economice. 

Vlad Anton: 
Comisia Economică a dat aviz favorabil.  
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Comisia de Administraţie? 
Şomlea Vasile Florin: 
Şi din partea Comisiei de Administraţie tot aviz favorabil.   
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Vă rog domnule preşedinte al Comisiei de Urbanism. 
Popescu Grigore Dorin: 
Aviz nefavorabil. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Mulţumesc. 
Înscrieri la cuvânt? Poftiţi domnule consilier Popescu. 
Popescu Dorin: 
Pentru cã este şi domnul director Tiniş aici, care are şi calitatea de preşedinte al 

Consiliului de Administraţie al Spitalului Judeţean, aş vrea sã-l întreb dacã dânsul este 
conştient cã acest consiliu funcţioneazã ilegal de luni de zile, având un numãr de 3 
membri, când legea spune foarte clar cã trebuie 5, dacã am putea noi sã aflãm vreodatã în 
viaţa asta, câte zile om mai avea în politicã, ce firmã lucreazã la acest spital şi cum se fac 
licitaţiile pentru cã sunt foarte, foarte mulţi bani? 

Nu mi se pare cã este un lucru foarte rãu, dar eu cred cã era mult mai important ca 
sã fie trataţi pacienţii cum trebuie, decât sã facem brizbrizuri pe la uşi şi sã facem tot felul 
de pavaje pe acolo. Sigur cã, conteazã şi mendiul, dar mai mult conteazã sã aibã pacienţii 
ceea ce le trebuie, nu sã vinã de acasã cu medicamente. Aţi vãzut ce spunea şi 
preşedintele Bãsescu vis-à-vis de medicamente..., probabil ne vom trata cu leacuri bãbeşti. 
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Repet, odatã acest consiliu de administraţie funcţioneazã ilegal, nu ştim niciodatã ce 
lucrãri se fac, de ce se fac şi cu cine se fac. Il rog pe domnul Tiniş, dacã ne poate spune în 
câteva cuvinte ce se întâmpla la Spitalul Judeţean. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Eu ştiu durerea dumneavoastrã, cã nu faceţi parte din consiliul de administraţie, dar 

trebuie sã ştiţi un lucru, este punctul dumneavoastrã de vedere şi nu trebuie sã vi-l 
împãrtãşesc, 3, 5, 7, 11, numãr impar poate sã fie, sã funcţioneze corect. Dacã doriţi sã 
sţiţi ce se întâmplã la spital şi ştiţi, pentru cã asemenea condiţii nu au fost pâna în acest 
mandat, dar vã putem da în scris, domnul Tiniş vã poate face o notã asupra a ceea ce vã 
intereseazã. 

Popescu Dorin: 
Domnule preşedinte, scrie undeva în lege cã puteţi sã vã limitaţi la numãrul de 3, vã 

rog sã ne arãtaţi. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Dar  scrie undeva în lege cã trebuie 15? 
Popescu Dorin: 
Nu 15, 5, dar probabil cã vã deranjeazã ceva acolo, pentru cã altfel nu se justificã 

atâta încrâncenare a dumneavoastrã de a nu fi şi cineva din opoziţie acolo. Bãniesc cã 
este ceva acolo şi opoziţia nu trebuie sã vadã, suspiciunile sunt pe aceastã temã şi cred cã 
sunt justificate. Dacã aţi fi transparent şi nu ar fi ceva de ascuns acolo, aţi face cum spune 
legea şi nu aţi veni cu tot felul de interpretãri, ca şi interpretarea pe care a fãcut-o stimabilul 
nostru secretar. Nu cred cã legea lasã loc la atât de multã interpretare, 3, 5, 7, etc. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Putem vorbi dacã doriţi şi douã ore, iar din punct de vedere al transparenţei, puteţi 

vedea şi prin mine, nu se pune problema. 
Poftiţi domnule consilier Suciu. 
Suciu Daniel: 
Voi fi foarte scurt. Orice aprobare de bani pentru o instituţie cum este Spitalul 

Judeţean este binevenitã. Vreau sã mã întorc puţin în timp şi sã spun cã nu am fost de 
acord cu cine a fãcut proiectul tehnic (domnului Luca îi este cunoscutã firma), dar apreciem 
în mod deosebit cã se face ceva la spital şi vom vota pentru aceastã aprobare, chiar dacã 
la vremea aceea ne-am exprimat dubiile vis-à-vis de acea celebrã firmã de arhitecturã, 
proiectare... este vorba de firma Luca şi Michiu. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Am spus odatã şi dumneavoastrã ştiţi, cã de fapt proiectul este fãcut demult, dar nu 

are rost sã mai discutãm. Poftiţi domnule Deneş. 
Deneş Ioan: 
Mulţumesc domnule preşedinte. Şi la acest proiect ca şi la altele, este valabilã vorba 

românului, scopul scuzã mijloacele. Sigur cã la multe proiecte scopul este unul nobil, ca şi 
la drumurile judeţene, ca şi la reabilitarea spitalului..., pentru cã este vorba de bolnavi, 
problema sunt mijloacele prin care realizaţi acest scop şi vreau sã spun cã noi, opoziţia, 
chiar dacã dumneavoastrã, puterea, aveţi ochii închişi de multe ori sau de cele mai multe 
ori, vom sta foarte atenţi şi cu ochii deschişi sã vedem mijlocul prin care se va reabilita 
acest spital judeţean, firmele care vor accesa lucrãrile respective, şi dacã va fi vreo umbrã 
de îndoialã vom spune rãspicat dacã aţi fãcut ceva incorect. Mulţumesc. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Vã mulţumesc pentru permanenta stare de veghe. Supun votului şi acest proiect de 

hotãrâre. Cine este pentru? Împotrivã? Abţineri? 
Cu 27 voturi “pentru” şi 2 “abţineri” (Popescu Dorin şi Coc Dorel) s-a aprobat. 
 

* 
*      * 
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Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Mergem la punctul nr.12 şi avem Proiectul de Hotãrâre privind aprobarea 

studiului de Fezabilitate şi ai Indicatorilor Tehnico – Economici aferenţi Proiectului  
„Reabilitarea DJ 173D, km 0+000-5+000, Mureşenii Bîrgăului (DN17) – DJ 173A (Lac 
Colibiţa), judeţul Bistriţa - Năsăud”. 
 Rog avizele comisiilor de specialitate.   
 Vă rog domnule preşedinte al Comisiei Economice. 

Vlad Anton: 
Aviz favorabil.  
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Comisia de Administraţie? 
Şomlea Vasile Florin: 
Şi din partea Comisiei de Administraţie tot aviz favorabil, cu 1 “abtinere”.  
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Vă rog domnule preşedinte al Comisiei de Urbanism. 
Popescu Grigore Dorin: 
Aviz favorabil domnule preşedinte, spre surprinderea dumneavoastrã. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Vã mulţumesc pentru generozitatea şi analiza pertinentã asupra nevoii de aviz 

favorabil pentru acest tronson de drum. 
Poftiţi domnule Ciocan. 
Ciocan Doru: 
Dacã spunea domnul Marinescu cã sumele nu pot fi identice pentru toate felurile de 

drumuri, vreau sã pun o întrebare comparativã de data aceasta si anume, dacã la drumul 
ãla de pe Valea Boilor, pentru 1,5 km avem 4855 şi ãsta de pe Blaj care este de 5,1 km, 
cum este valoarea de 39 mii lei...Toţi ştim cum e drumul de pe Blaj şi cum e drumul ãsta de 
aici care se face. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Aşa a ieşit din calcule, eu nu pot sã vorbesc în numele proiectantului. 
Ciocan Doru: 
Dumneavoastrã trebuie sã le analizaţi, de aia ar trebui sã existe o comisie tehnico-

economicã la nivelul Consiliului Judeţean. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Existã un birou de specialişti, colegi ca şi dumneavoastrã, cu experienţã în materie 

de drumuri, care fac acest lucru. 
Ciocan Doru: 
Înseamnã cã au mai multã experienţã ca şi mine. Mulţumesc. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Acum, poate cã, dacã unii sunt mai bãtrâni au şi mai multã experienţã, dar nu 

înseamnã cã sunt mai deştepţi decât cei tineri. 
Vã rog domnule Deneş. 
Deneş Ioan: 
Domnule preşedinte, aşa pentru transparentizare şi cunoştinţa tuturor, la indicatorii 

economici, valoarea totalã a investiţiei este aproape 40 mii lei noi, care îneamnã aproape 
10 milioane euro la 5 km drumuri. Las colegii sã facã calculul şi sã vadã şi la acest drum 
cât costã km. Ni s-a explicat în comisie cã este un drum dificil care implicã terasãri, alte 
reabilitãri, podeţe, s.a.m.d., dar din punctul meu de vedere este o sumã de care nu are rost 
sã mai discutã, trebuie doar sã constatãm. Mulţumesc. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Alte intervenţii? Dacã nu, supun votului proiectul de hotãrâre. Cine este pentru? 

Împotrivã? Abţineri? 
Cu 17 voturi “pentru”, 7 “împotrivã” (Pop Gheorghe, Moldovan Vasile Adrian, 

Parasca Cristian Constantin,  Pugna Alexandru, Suciu Andrei, Suciu Vasile Daniel şi 
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Szanto Arpad) şi 5 “abţineri” (Ciocan Doru, Deneş Ioan, Marinescu Gheorghe, Popescu 
Dorin şi  Coc Dorel)  s-a aprobat. 

* 
*      * 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
La punctul nr.13  avem Proiectul de Hotãrâre privind aprobarea activităţilor cu 

care va fi implicat judeţul Bistriţa – Năsăud în managementul şi implementarea 
proiectului „Îmbunătăţirea dotării cu echipamente a bazelor operaţionale pentru 
situaţii de urgenţă din Transilvania de Nord – etapa a-II-a” şi a cheltuielilor judeţului 
Bistriţa – Năsăud legate de proiect. 
 Vă rog domnule preşedinte al Comisiei Economice sã prezentaţi avizul. 

Vlad Anton: 
Aviz favorabil.  
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Comisia de Administraţie? 
Şomlea Vasile Florin: 
Şi din partea Comisiei de Administraţie tot aviz favorabil.  
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Înscrieri la cuvânt?  Vãd cã nu sunt, trecem la vot. Cine este pentru? Împotrivã? 

Abţineri? 
Cu 29 voturi “pentru” s-a aprobat. 

* 
*      * 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Punctul nr.14 a fost scos de pe ordinea de zi, mergem la punctul nr.15 unde avem 

Proiectul de Hotărâre privind darea în administrare pe durată determinată a 
sectorului de drum „DJ 172E, km 0+000- 7+307, Strugureni - Matei, judeţul Bistriţa - 
Năsăud”. 

Poftiţi doamna Sãsãrman. 
Sãsãrman Monica: 
Domnule preşedinte, având în vedere cã acest proiect se încadreazã în categoria 

participãrii la programul naţional privind cei 10 mii de km, aş propune completarea acestei  
hotãrâri şi anume: Proiect de Hotărâre privind darea în administrare pe durată determinată 
a sectorului de drum „DJ 172E, km 0+000- 7+307, Strugureni - Matei, judeţul Bistriţa – 
Năsăud, în cadrul participãrii judeţului la Programul „Reabilitare şi modernizare 
10000 km drumuri de interes judeţean şi drumuri de interes local”   

Aceastã propunere o fac pentru toate proiectele de la punctul nr.15-21. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Mulţumesc doamna Sãsãrman. 
Rog avizul comisiilor. 
Vlad Anton: 
Comisia Economicã a dat aviz favorabil.  
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Comisia de Administraţie? 
Şomlea Vasile Florin: 
Aviz favorabil în unanimitate. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Înscrieri la cuvânt? Poftiţi domnule Suciu. 
Suciu Daniel: 

 Bãnuiesc cã toate avizele sunt pe acelaşi calapot şi v-aş propune sã mergem la vot 
cu toate proiectele în bloc, cu excepţia ultimului, unde vom vota şi noi “pentru”. 
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Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
 Acum, oricâtã amabilitate aţi avea dumneavoastrã, probabil pentru operativitate, dar 
proiectele de hotãrâre se voteazã separat. 

Alte intervenţii, Dacã nu, supun la vot proiectul de hotãrâre, cu amendamentul 
doamnei consilier Sãsãrman Monica. Cine este pentru? Împotrivã? Abţineri? 

Cu 17 voturi “pentru”, 11 “împotrivã” (Ciocan Doru, Deneş Ioan, Marinescu 
Gheorghe, Moldovan Vasile Adrian, Parasca Cristian Constantin,  Pop Gheorghe, Popescu 
Dorin, Coc Dorel,Pugna Alexandru, Suciu Andrei, Suciu Vasile Daniel şi Szanto Arpad) şi 1 
abţinere (Marinescu Gheorghe) s-a aprobat. 

* 
*      * 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
La punctul 16 avem Proiectul de Hotărâre privind darea în administrare pe 

durată determinată a sectorului de drum „DJ 172A, km 26+000- 33+000, Chiochiş – 
lim. judeţ Cluj, judeţul Bistriţa - Năsăud”. 

Avizul Comisiei Economice, vã rog. 
Vlad Anton: 
Aviz favorabil.  
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Comisia de Administraţie? 
Şomlea Vasile Florin: 
Aviz favorabil. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 

 Înscrieri la cuvânt? Dacã nu, supun la vot şi acest proiect de hotãrâre, cu 
amendamentul doamnei consilier Sãsãrman Monica. Cine este pentru? Împotrivã? 
Abţineri? 

Cu 17 voturi “pentru”, 11 “împotrivã” (Ciocan Doru, Deneş Ioan, Marinescu 
Gheorghe, Moldovan Vasile Adrian, Parasca Cristian Constantin,  Pop Gheorghe, Popescu 
Dorin, Coc Dorel,Pugna Alexandru, Suciu Andrei, Suciu Vasile Daniel şi Szanto Arpad) şi 1 
abţinere (Marinescu Gheorghe) s-a aprobat. 

* 
*      * 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Trecem la punctul nr.17, Proiect de Hotărâre privind darea în administrare pe 

durată determinată a drumului „DJ 172D, km 0+000-km 42+150, Ilva Mică - lim judeţ 
Suceava, judeţul Bistriţa – Năsăud”. 

Comisia Economicã? 
Vlad Anton: 
Aviz favorabil.  
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Comisia de Administraţie? 
Şomlea Vasile Florin: 
Aviz favorabil. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 

 Înscrieri la cuvânt? Nu sunt, supun la vot proiectul de hotãrâre, cu amendamentul 
doamnei consilier Sãsãrman Monica. Cine este pentru? Împotrivã? Abţineri? 

Cu 17 voturi “pentru”, 11 “împotrivã” (Ciocan Doru, Deneş Ioan, Marinescu 
Gheorghe, Moldovan Vasile Adrian, Parasca Cristian Constantin,  Pop Gheorghe, Popescu 
Dorin, Coc Dorel,Pugna Alexandru, Suciu Andrei, Suciu Vasile Daniel şi Szanto Arpad) şi 1 
abţinere (Marinescu Gheorghe) s-a aprobat. 

* 
*      * 
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Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
 La punctul nr.18 avem Proiectul de Hotărâre privind darea în administrare pe 

durată determinată a sectorului de drum „DJ 172C, km 9+000-km 14+320, Josenii 
Bîrgăului – Ilva Mică, judeţul Bistriţa-Năsăud”. 

Rog avizul comisiilor. 
Vlad Anton: 
Comisia Economicã a dat aviz favorabil.  
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Comisia de Administraţie? 
Şomlea Vasile Florin: 
La fel, aviz favorabil. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 

 Înscrieri la cuvânt? Supun votului proiectul de hotãrâre, cu amendamentul doamnei 
consilier Sãsãrman Monica. Cine este pentru? Împotrivã? Abţineri? 

Cu 17 voturi “pentru”, 10 “împotrivã” (Ciocan Doru, Deneş Ioan, Marinescu 
Gheorghe, Moldovan Vasile Adrian, ,  Pop Gheorghe, Popescu Dorin, Coc Dorel,Pugna 
Alexandru, Suciu Andrei, Suciu Vasile Daniel şi Szanto Arpad) şi 2 abţineri (Marinescu 
Gheorghe şi Parasca Cristian Constantin) s-a aprobat. 

* 
*      * 
*      * 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
 Mergem la punctul nr.19 unde avem Proiectul de Hotărâre privind darea în 
administrare pe durată determinată a sectorului de drum „DJ 173, km 19+795-
22+000, Şoimuş – Şieu, judeţul Bistriţa - Năsăud”. 

Rog avizul Comisiei Economice. 
Vlad Anton: 
Aviz favorabil.  
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Domnule preşedinte al Comisiei de Administraţie, vã rog sã prezentaţi avizul. 
Şomlea Vasile Florin: 
Şi Comisia de Administraţie a acordat aviz favorabil. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 

 Înscrieri la cuvânt? Dacã nu, supun la vot şi acest proiect de hotãrâre, cu 
amendamentul fãcut de doamna consilier Sãsãrman Monica. Cine este pentru? Împotrivã? 
Abţineri? 

Cu 17 voturi “pentru”, 11 “împotrivã” (Ciocan Doru, Deneş Ioan, Marinescu 
Gheorghe, Moldovan Vasile Adrian, ,  Pop Gheorghe, Popescu Dorin, Coc Dorel,Pugna 
Alexandru, Suciu Andrei, Parasca Cristian Constantin, Suciu Vasile Daniel şi Szanto 
Arpad) şi 1 abţinere (Marinescu Gheorghe) s-a aprobat. 

* 
*      * 

 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 

 La punctul nr.20  avem Proiectul de Hotărâre privind darea în administrare pe durată 
determinată a sectorului de drum „DJ 172G, km 0+000-10+182, Nuşeni (DJ172A) – 
Chiraleş (DJ151), judeţul Bistriţa - Năsăud”. 

Rog sã prezentaţi avizul, domnule preşedinte al Comisiei Economice 
Vlad Anton: 
Aviz favorabil.  
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Domnule preşedinte al Comisiei de Administraţie,  rog avizul. 
Şomlea Vasile Florin: 
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Şi Comisia de Administraţie a acordat aviz favorabil. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 

 Înscrieri la cuvânt? Supun la vot proiectul de hotãrâre, cu acelaşi amendament. Cine 
este pentru? Împotrivã? Abţineri? 

Cu 18 voturi “pentru”, 10 “împotrivã” (Ciocan Doru, Deneş Ioan, Marinescu 
Gheorghe, Moldovan Vasile Adrian, ,  Pop Gheorghe, Popescu Dorin, Coc Dorel,Pugna 
Alexandru, Suciu Andrei, Parasca Cristian Constantin şi Suciu Vasile Daniel) şi 1 abţinere 
(Marinescu Gheorghe) s-a aprobat. 

* 
*      * 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
 Am ajuns la punctul nr.21 unde avem Proiectul de Hotărâre privind darea în 

administrare pe durată determinată a sectorului de drum „DJ 173, km 60+300-
66+488, Milaş – limita judeţ Mureş, judeţul Bistriţa - Năsăud”. 

Rog avizul Comisiei Economice. 
Vlad Anton: 
Comisia Economicã a dat aviz favorabil.  
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Domnule preşedinte al Comisiei de Administraţie, rog avizul. 
Şomlea Vasile Florin: 
Şi Comisia de Administraţie a acordat aviz favorabil. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 

 Înscrieri la cuvânt? Vãd cã nu sunt, supun la vot şi acest proiect de hotãrâre, cu 
amendamentul doamnei consilier Sãsãrman Monica. Cine este pentru? Împotrivã? 
Abţineri? 

Cu 17 voturi “pentru”, 10 “împotrivã” (Deneş Ioan, Marinescu Gheorghe, Moldovan 
Vasile Adrian, ,  Pop Gheorghe, Popescu Dorin, Coc Dorel,Pugna Alexandru, Suciu Andrei, 
Parasca Cristian Constantin şi Suciu Vasile Daniel) şi 2 abţineri (Marinescu Gheorghe şi 
Ciocan Doru) s-a aprobat. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
 La ultimul punct pe ordinea de zi avem Proiectul de Hotărâre privind darea în 
folosinţă gratuită a unor imobile proprietatea publică a judeţului Bistriţa-Năsăud, 
aflate în administrarea Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud către Compania 
Naţională de Investiţii C.N.I. – S.A în vederea realizării investiţiei “Reabilitarea termo 
– energetică a clădirii Spitalului Judeţean Bistriţa, judeţul Bistriţa-Năsăud”. 

Rog avizele Comisiei Economice şi Comisiei de Administraţie. 
Vlad Anton: 
Comisia Economicã a dat aviz favorabil.  
Şomlea Vasile Florin: 
Tot aviz favorabil. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 

 Înscrieri la cuvânt? Dacã nu, supun la vot proiectul de hotãrâre. Cine este pentru? 
Împotrivã? Abţineri? 

Cu 29 voturi “pentru” s-a aprobat. 
 

* 
*      * 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
 Trecem la punctul “Diverse”. Aveţi cuvântul domnule Suciu Daniel. 
 Suciu Daniel: 
 Mulţumesc domnule preşedinte. Aş avea trei puncte de vedere şi trei întrebãri în 
acelaşi timp. 
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 Vã cer sprijinul domnule preşedinte, de asemenea şi domnului prefect care este 
absent astãzi pentru a rezolva problema  datoriilor nedecontate de cãtre Casa de Asigurãri 
de Sãnãtate cãtre Sptalul Judeţean. Este o chestiune care ne priveşte pe toţi, ne priveşte 
pe noi cei de la USL, pentru cã am fost acuzaţi cã nu dorim preluarea Spitalului Judeţean, 
am spus-o şi atunci cã ne dorim preluarea spitalului, dar nu cu asemenea datorii. 
 Vã rog încã o datã respectuos, pentru cã sunteţi conducãtorul acestei instituţii, sã 
faceţi diligenţele necesare pentru rezolvarea acestei probleme. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
 Cheltuielile care sunt nedecontate nu cad în sarcina Consiliului Judeţean. O sã 
facem investigaţiile necesare, o sã vedem care sunt sumele şi o sã venim cu un material în 
şedinţa viitoare. 
 Rog sã se consemneze şi materialul sã fie prezentat la începutul şedinţei. 
 Suciu Daniel: 
 Am citit un material în presã şi vreau sã aflu nişte lãmuriri din partea domnului Vasile 
Şomlea în calitate de director al Centrului Judeţean pentru Culturã. 
 Am vãzut cu dezamãgire cã şase membri ai Ansamblului “Dor Românesc”, care au 
fost cinstiţi şi cu diplome în 15 ani de activitate, au fost evaluaţi “nu ştiu cum” şi sunt pe 
cale de a fi daţi afarã pentru cã au primit calificativul nesatisfãcãtor. 
 Tot din presã am aflat cã salariile acestor tineri se învârt în jurul a 500-700 lei şi sunt 
acuzaţii la adresa domnului Şomlea cã prietena domniei sale din Cluj vine şi încaseasã 
spectacol de spectacol sume respectabile de bani. Vreau sã-l întreb pe domnul Şomlea 
dacã este adevãratã aceastã informaţie vehiculatã de presã. 
 Cred cã activitatea Centrului Judeţean pentru Culturã a fost grav perturbatã de tot 
ceea ce s-a întâmplat şi cerem intervenţia dumneavoastrã domnule peşedinte ca lucrurile 
de la centru sã reintre pe fãgaşul lor normal. 
 Îl rog pe domnul Şomlea sã ne dea rãspunsul de rigoare şi dacã acuzele din presã 
la adresa domniei sale şi la adresa doamnei Maria Dan Golban sunt adevãrate şi dacã 
este adevãrat cã şase persoane din acest ansamblu urmeazã sã fie date afarã. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
 Pânã când îi dau cuvântul domnului Şomlea, aş vrea sã fac urmãtoarea precizare: 
am revenit asupra evaluãrii şi am considerat-o neavenitã, deci nu mai are obiectul . Eu atât 
spun, în rest îl rog pe domnul Şomlea sã vã dea explicaţiile care crede domnia sa de 
cuviinţã. 
 Şomlea Vasile Florin: 
 Stimate coleg, evaluarea peronalului artistic se face în conformitate cu legea în 
fiecare an, pânã la data de 1 iulie a anului calendaristic. În evaluarea acestui personal intrã 
criterii de ordin calitativ si de ordin cantitativ. Ceea ce s-a întâmplat la Centrul Judeţean 
pentru Culturã nu înseamnã decât respectarea legii în materie de evaluare a personalului. 
Interpretãrile, sigur, sunt de mai multe feluri, obiective, subiective sau neutre.  
 În ceea ce priveşte evaluarea din acest an, ea vine dupã ce anul trecut nu s-a fãcut 
din motive care mie îmi scapã, nu eram eu la conducerea instituţiei şi fostul manager ar 
putea oferi explicaţii pentru a motiva. Ultima evaluare dateazã din 2009. 
 A douã chestiune, într-adevãr am primit cu data de ieri o dispoziţie din partea 
conducerii Consiliului Judeţean în care se menţioneazã faptul cã anumite aspecte ale legii 
referitoare la evaluarea personalului artistic sunt anulate ca urmare a unui act normativ 
elaborat recent de cãtre Guvern, eu mã conformez acestei situaţii, evaluarea personalului 
respectiv insã trebuie sã aibã loc dupã ce se opereazã modificarile respective la 
Regulamentul de Ordine Interioarã, la Regulamentul de Organizare şi Funcţionare al 
Centrului Judeţean pentru Culturã şi dupã ce se introduc criteriile de evaluare în fişa 
personalã a fiecarui salariat din Ansamblu “Dor Românesc”. 
 Prin urmare, povestea despre cele şase persoane afectate de evaluatori este 
cãzutã, întregul personal va fi reevaluat în conformitate cu legea, la momentul în care se 
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reuşeşte ca aceste elemente sã fie corectate şi dupã ce, cele douã acte normative de ordin 
intern vor intra în analiza comisiilor de specialitate ale Consiliului Judeţean. 
 Pe de altã parte, sã zicem cã ar fi rãmas în acea formulã pe care o cunoaşteţi, cele 
şase persoane aveau dreptul la contestaţii, contestaţiile erau analizate de cãtre o altã 
comisie de specialitate, nu de cãtre precedenta, şi care vã asigur cã a fost într-o 
componenţã din punct de vedere profersional, impecabilã. A fost prof.univ.dr. Constantin 
Râpã de la Academia “Gheorghe Dima” din Cluj, a fost Conf.univ.dr.Aurel Bodiu de la 
Universitatea “Avram Iancu” tot din Cluj şi prof. Scutãreanu Mugurel, binecunoscut redactor 
la postul de radio Cluj pe emisiuni de folcloristicã şi etno-muzicologie. 
 Ultimul aspect, cel referitor la doamna Maria Golban, trebuie sã-l vedem într-un 
context al existenţei unui contract de colaborare cu dânsa, cu Cornelia Ardelean 
Archiudean şi cu alţi interpreţi, colaborare care vine pe dimensiunea respectãrii legalitãţii, 
onorariile respective sunt transparente, le putem pune la dispoziţia dumneavoastrã şi prin 
ceea ce se poate constata la faţa locului se va putea vedea cã nu este vorba decât despre 
comentarii subiective care nu au nici un fundament. 
 În plus de aceasta, dacã îmi permiteţi, aceste colaborãri vor continua cu diverse 
persoane, înclusiv pe proiecte de cercetare etnograficã, muzicologicã, muzical-folcloristicã 
s.a.m.d, pentru cã ţin sã informez opinia publicã prin intermediul mass-mediei şi pe 
dumneavoastrã, ca şi consilieri judeţeni, cã Bistriţa-Nãsãud nu are lucrãri de cercetare 
ştiinţificã pe zonele sale şi pe secţiuni, pe domenii distincte, ceea ce nu este tocmai bine, 
având în vedere faptul cã odatã cu trecerea timpului anumite lucruri se epuizeazã, anumite 
persoane dispar. Referitor la anumite meşteşuguri tradiţionale, ultimii oameni care mai 
practicã sunt la pragul..., deci în doi-trei ani pot dispãrea şi aceste elemente trebuie 
cuantificate şi scoase volume de port tradiţional, meşteşuguri, mobilier ţãrãnesc, 
arhitecturã ruralã, etc.  
 Toate aceste chestiuni la putem discuta la momentul potrivit, cu maximã 
transparenţã şi în ceea ce mã priveşte ca director al Centrului Judeţean pentru Culturã, 
sunt la dispoziţia dumneavoastrã. Mulţumesc. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
 Domnule director, am rugãmintea, şi celorlalţi care rãspund la întrebãri, sã fie 
rãspunsul mai scurt decât întrebarea. 
 La urmãtoarea şedinţã am rugãmintea sã prezentaţi o situaţie a tuturor 
colaboratorilor, nu înainte de începerea şedinţei. 
 Şomlea Vasile Florin: 
 De acord. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
 Poftiţi domnule Suciu. 
 Suciu Daniel: 
 Singura obiecţie care o mai am de fãcut, nu a fost evaluat întregul personal domnule 
Şomlea, sunt oameni care au refuzat sã fie evaluaţi şi nu s-a întâmplat nimic. 
 A doua chestiune, este o situaţie destul de delicatã şi nu ştiu cum s-o abordez..., 
confirmaţi cã doamna în cauzã are o relaţie de prietenie cu dumneavoastrã şi acest lucru a 
iscat o seamã de comentarii rãutãcioase vis-à-vis de prezenţa domniei sale în spectacolele 
Centrului Judeţean pentru Culturã? 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Domnule Suciu, oricât ar fi de delicat formulatã..., vã rog decenţã, dumneavoastrã în 

materie sunteţi un om educat şi cu impresia asta o sã rãmân întotdeauna. Am rugãmintea 
formulaţi-o aşa cum trebuie şi ţineţi cont de impulsurile dumneavoastrã, nu de a altora. Vã 
mulţumesc frumos pentru înţelegere. 

Domnule Şomlea, vã rog sã nu daţi nici un rãspuns. 
Poftiţi domnule Popescu. 
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 Popescu Dorin 
 Intr-adevãr formularea domnului Suciu a fost puţin deplasatã, dar am observat cã şi 
domnul Şomlea era aşa de emoţionat în acordarea rãspunsurilor..., atâta etno, etnografice, 
îmi era fricã sã nu spunã la un moment dat şi etnobotanice. 
 Mergând mai departe, aş vrea sã vã pun şi eu câteva întrebãri scurte şi rãspunsurile 
dumneavoastrã vor fi la fel de scurte. 
 Am înţeles cã s-au dat premii şi prime de vacanţã. Tot presa ticãloşitã a scos în 
evidenţã şi treaba aceasta şi aş vrea sã vãd dacã se confirmã. Dacã se confirmã, v-aş 
ruga ca la urmãtoarea şedinţã sã ne faceţi nouã o listã, sã vedem cine, ce, cât şi cum a 
fost. Prime de vacanţã şi premii într-un moment în care toatã lumea taie, taie, pensionarii 
primesc mai puţin, salariaţii mai puţin şi sunt unii care sunt binecuvântaţi de Zeus. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
 Nu vreţi acum sã vã rãspund, pe urmã s-ar putea sã uit întrebarea? 
 Popescu Dorin: 
 Nu, nu, nu uitaţi..., aveţi o memorie de elefant. 
 Aş vrea sã vã mai întreb când o sã binevoiţi..., aşteptãm şi noi acea comisie de 
anchetã şi control, ştiu cã e o întrebare retoricã, aşa cã nici nu aştept rãspuns. 
 Mai am o singurã întrebare, v-aş ruga frumos sã-mi spuneţi ce vã mâna în luptã în 
momentul în care pe toate banerele vã puneţi numele ca şi realizator a acestor mari 
proiecte de infrastructurã? Mulţumesc. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
 Vã deranjeazã cã exprimãm ceea ce s-a fãcut şi practic arãtãm programele 
judeţului, şi dacã vremelnic sunt şi eu preşedinte..., acolo apare şi Consiliul Judeţean, dar 
nu pot enumera toţi consilierii. 
 Popescu Dorin: 
 Da domnule preşedinte, dar aş vrea sã-i puneţi mãcar pe vicepreşedinţi, scrieţi-l si 
pe domnul Bumbu, vã rog... 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
 Bine domnule Popescu, va îndeplinesc dorinţa dacã îmi îngãduiţi sã trec şi avizul 
comisiei de urbanism veşnic nefavorabil. 
 Popescu Dorin: 
 Da, de acord. Legat de premii şi prime, ne daţi şi nouã o listã? 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Nu am uitat. Vã dau o listã, dar nu o am. Domnule consilier, la modul cel mai serios, 

nu am semnat aşa ceva, cârtiţa din interior nu funcţioneazã cum trebuie, aşa cã 
sancţionaţi. 

Popescu Dorin: 
 Presa ticãloşitã. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
 Vã rog sã aveţi o atitudine mai respectuoasã faţã de presã. 
 Popescu Dorin: 
 Este citatul şefului dumneavoastrã suprem. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
 Eu nu am zis aşa ceva, nu-mi puneţi mie în cârcã ce spun alţii, repet, nu am semnat 
nici un fel de premiu sau primã de vacanţã. 
 Poftiţi domnule Suciu. 
 Suciu Daniel: 
 Mai am o singurã întrebare de data aceasta la adresa dumneavoastrã şi a domnului 
Luca Iancu. Ştiu cã nu ne-am vãzut demult şi unii ar putea sã speculeze cã ne-a fost dor la 
unul de celãlalt, ca sã nu ne mai învârtim în sfera speculaţiilor şi noi, cei din opoziţie, sã vã 
acuzãm pe nederept, am o întrebare destul de simplã domnule preşedinte şi 
vicepreşedinte. Ne puteţi spune pe scurt totuşi despre ce a fost vorba la acel control al 
D.N.A.-ului la instituţia Consiliului Judeţean? 
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Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
 Eu vã recomand sa întrebaţi instituţia ca sã aveţi un rãspuns promt şi mai la obiect. 
 Popescu Dorin: 
 Domnule preşedinte, apare aici în execuţia bugetarã fond de premii, prime de 
vacanţã, 150, 129. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
 E vorba de execuţia din 2010, nu? 
 Popescu Dorin: 
 Da, daţi-ne şi nouã o listã. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
 Aia da..., sigur, o sã vã dãm o listã. Eu credeam cã vã referiţi la anul 2011. 
 Popescu Dorin: 
 Vã rog sã ne-o daţi în şedinţa viitoare. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
 Sigur domnule coleg. 
 Declar şedinţa închisã. 
 

* 
 
 

 Drept pentru care, se încheie prezentul proces-verbal. 
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